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Slovo má ...
Vá ení přátelé,
polo as na eho působení na radnici v tomto období 2010 2014, zmíněný ji v úvodníku
minulého OSoBá ku, je důvodem nejen k malému ohlédnutí a bilancování, ale i k
zamy lení jak dál. Ji víme, e ob ané nemohou spoléhat pouze na fungování zástupců
celostátně působících politických stran v obecních zastupitelstvech. Vidíme, e lidé jsou
různí, koali ní spojenectví proměnlivá, soupeření o moc a postupy do vy ích pater
politiky ka dodenní realitou, stejně jako politické vzestupy, pády a výkyvy volebních
preferencí. V politice parlamentní i komunální je bohu el přetrvávající praxí skute nost,
e o názory a přízeň ob anů se ucházejí politici intenzivně před volbami. Pak tyři roky

rozhodují úzké skupiny lidí „v zájmu v ech“. Otevřenost a diskuse s ob any, třeba se
skupinami zastávajícími různé názory? Kdepak, to některé zdr uje a mo ná i obtě uje.
To ale není ná případ! Víme, jak důle ité je vnímat názor spoluob anů. Právě přezíravý
postoj radnice k na im názorům a stovkám podpisů pod peticemi nás přivedl v roce 2010
do volebního klání. Nyní se my zajímáme o názory druhých, a to nejen v otázkách, kvůli
nim bylo sdru ení původně zalo eno. Samozřejmostí je naslouchat hlasům na ich lenů
a příznivců. V dyť OSB není pouze výbor nebo klub zastupitelů. OSB jste vy, v ichni
lenové sdru ení. Provedli jsme proto před únorovou výro ní lenskou schůzí na na em

webu anketní průzkum. Celkem 154 lenů nám poskytlo své odpovědi na 23 otázek
týkajících se sou asného působení na radnici, přípravy na pří tí volební období, na
vnitřní chod sdru ení i problematiku informovanosti a vnitřní komunikace.
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Ukázalo se, e i přes v echny problémy s prodejem domů a bytů, které přinesla změna
koalice, vnímáme v ichni se stejnou důle itostí také otázky jako je správa majetku,
nájemné, ale i řádné hospodaření bez klientelismu a korupce, transparentnost a otevřenost
k diskusi, rozumná pé e o parky zeleň (nedotovaná z nájemného) a dal í témata správy
obce. Pokud jde o dal í volby, uvědomujeme si v ichni, e nadpolovi ní vět inu
v zastupitelstvu získáme tě ko. Je tedy třeba profilovat se nejen jako nesmiřitelní kritici,
ale také jako budoucí partner, který bude moci vyjednávat o průniku programových cílů.
Ale to předbíháme. Nejprve budeme potřebovat důvěru mnoha lidí. Anketa potvrdila, e
v ichni vnímáme rezervy v oslovení zbývajících nájemníků i dal ích cílových skupin
ob anů v Praze 2. K výrazněj ímu úspěchu potřebujeme alespoň dvakrát více hlasů ne
před dvěma roky. To je velká výzva pro ka dého lena OSB. Nyní je právě ta správná
chvíle o tom za ít přemý let a brzy jednat. Ka dý nápad, ka dá hlava, ale i ruka a noha
budou náramně zapotřebí!
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Jaroslav olc, místopředseda klubu zastupitelů OSBŠ
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13. zasedání ZM Praha 2Č
Program tohoto zasedání nebyl tak bohatý,
jako na zasedáních minulých. Hlavním
bodem programu bylo schvalování
rozpo tu. Ten elegantně uvedl v ivot sám
předkladatel Otto Schwarz přeřeknutím,
cituji doslova: „v rozpo tu jsou tyři
boty“.
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Rozpo et byl schválen pouze hlasy koalice. Zastupitelé za OSB byli proti. Pro , tomu se
věnujeme dále.
Opět veselí zavládlo při projednávání 6. bodu programu k poskytnutí ú elové dotace
spole nosti Národní dům Kulturní dům elezni ářů, s.r.o., kdy se starostka přiznala, e jít
na Reprezenta ní ples M Praha2 je pro ni za trest. Ukázalo se, e jsou této akci
přidělovány peníze ka doro ně bez ohledu na kontrolu plnění smlouvy ze strany ND-
KD . Vět ina zastupitelů o ples zájem nemá, a tak nakonec starostka navrhla dotaci
pokrátit ze 200 na 150 tisíc. Vlk se na ral a kozy zůstaly celé.
Ní e uvádíme texty vystoupení Martina Jírovce a Dana Richtera k rozpo tu.
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Vá ené dámy a pánové,
Rád bych za OSB přednesl několik poznámek k návrhu rozpo tu M Praha 2 na rok 2013.
V první řadě pokládáme za nesprávné, e příprava rozpo tu probíhá v rámci „Komise pro
tvorbu rozpo tu“, v ní nejsou paritně zastoupeny v echny subjekty zvolené do
zastupitelstva. K projednání ve finan ní komisi a ve finan ním výboru je pak předlo en
v podstatě hotový materiál, který u nemů eme nijak ovlivnit. Zejména finan ní komise
takto v podstatě ztrácí smysl existence a tato skute nost ji vedla některé leny k rezignaci
na lenství. Takto si fungování orgánů Rady a zastupitelstva nepředstavujeme.
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Nás, kteří sedáváme na idlích zastupitelů, samozřejmě potě ilo Va e uznání, e i v roli
opozice děláme co je v na ich silách a přejete nám hlavně vydr et .Děkujeme!
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Anyní k samotnému rozpo tu.

1. V tabulce výnosů zdaňované innosti se v polo ce „Prodej domů“ objevuje ástka ve
vý i 36,5 milionu K a 5 milionů K za prodej pozemků. Dá se odhadnout, e to mů e být
tr ba tak za jeden dům nebo za 10-15 bytů. V dostupných podkladech jsme ani nena li
informaci o přinejmen ím zřízení zvlá tního ú tu pro výnosy z prodeje domů a bytů,
nato o plánu jeho plnění. Z návrhu rozpo tu tedy jednozna ně vyplývá, e se zahájením
prodeje se v tomto roce a zřejmě ani v pří tím vůbec nepo ítá.
2. S prodejem majetku souvisejí i provozní příjmy a výdaje hospodářské innosti. Tr by
za pronájem bytových prostor jsou v rozpo tu o 6 milionů ni í. S ohledem na závěr
z předchozího bodu, tedy e se prodá tak jeden dům, je takový pokles poněkud neúměrný.
Naproti tomu celkové náklady na opravy domů mají v roce 2013 poklesnout o více ne 37
milionů. Zároveň je zřejmé, e v roce 2012 nebude plánovaný objem oprav zdaleka
naplněn! Při představě, e se s prodejem zjevně nepo ítá, lze dovodit, e je v podstatě
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Doba diskus o prodeji dom a p prava celého procesu se dnes u po t na roky, ada
z n s, a t m nemysl m pouze leny OSB, str vila p pravou prodeje mnoho hodin
ukrojen ch ze svého volného asu. Proto jsme s velkou zv davost v tabulk ch hledali
informaci, jak se p ipravovan a ji schv len prodej v rozpo tu projev . S p ekvapen m
jsme zjistili, e v podstat nijak.
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p ipraveno v domé zanedb v n bytového fondu.
Zaj mav je také polo ka „V nosy ze soudn ch zen ve v i 13,5 milion K . R di
bychom tedy po dali o informaci, o jaké konkrétn spory se jedn a zda nejsou
o ek van v t zstv sp e zbo n m p n m, ne rozpo tovatelnou realitou.
Oproti pl novanému objemu na rok 2012 jsou rozpo tované n klady celkov ni o 24
mil K . Z m r sni ovat n klady je jist chv lyhodn , zejména pokud by se jednalo o

spory. T m m m ov em na mysli dosa en ni ceny za stejn objem pr ce, nikoliv
pouhé krty.
V koment i k oprav m a dr b je uvedeno, e „V souvislosti s p edpokl dan m
prodejem sti z 132 dom na rok 2013 je pl nov n men objem n klad na opravy a

dr bu bytového fondu“. R di bychom po dali o vysv tlen n sleduj c ch souvislost :
Jak m e prodej z ejm jednoho domu v roce 2013 zp sobit pokles v b ru n jemného

o 6 mil. K ?
- Je sn en n klad na opravy a dr bu o 38 mil. m rné prodeji jednoho domu?
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- Je ji známo o kolik budou náklady na opravy a údr bu v roce 2012 ni í ne plánovaný
rozpo et, kdy je tě na za átku prosince byl rozdíl oproti plánu téměř 90 mil. K ?
3. Koncepce kapitálových výdajů.
V minulých letech byla koncepce rozvoje Prahy 2 výrazně orientována na pé i o vzhled
obce, obnovu parků a kulturních památek a opírala se o poměrně tědré dotace z
magistrátu a ze státního rozpo tu. V sou asné době jsou ale dotace ni í v řádu desítek
milionů a pravděpodobně tomu tak bude i v letech 2014-18.
Ze struktury kapitálových výdajů ale vyplývá, e bez ohledu na sní ení dotací, je pro
Radu ze v eho nejdůle itěj í pé e o vzhled obce, na kterou je věnováno přibli ně 51 % ze
v ech kapitálových výdajů. Pro srovnání, na bytové hospodářství je věnováno pouze
15%, na sociální pé i 12% a na koly 22%.
Na první pohled by se mohlo zdát, e je rozpo et v pořádku je vyrovnaný, úsporný a tedy,
e odpovídá sou asným podmínkám. Ve finan ním výboru ov em nebyl přijat, proto e

dva lenové za OSB se zdr eli hlasování. Důvodem bylo to, e jsme podklady dostali
příli krátkou dobu před termínem jednání FV a neměli jsme mo nost dostate ně se s
návrhem seznámit. Dnes, po podrobněj ím rozboru, za přispění na eho poradce p.
Zdeňka Králí ka, mohu prohlásit, e jsem změnil stanovisko z vý e uvedených důvodů
bychom hlasovali proti přijetí rozpo tu.
Děkuji za pozornost.
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Martin Jírovec

Vá ené dámy a pánové,
za chvíli budeme hlasovat o rozpo tu M Praha 2 na rok 2013, který byl v dy předkládán
jako vyrovnaný.
Od roku 2008 ale z ú tů M zmizelo í funkci řádného
hospodáře.
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Neúměrné jsou celkové výdaje na pé i o vzhled a veřejnou zeleň. V roce 2008 to bylo 44
mil. K , v roce 2010 do lo k jejich ztrojnásobení na 121 mil. K a pro rok 2013 je
plánováno stále vysokých 79 mil. K . Oproti roku 2007 stouply ze 7 mil. K kapitálové
výdaje na zeleň v letech 2010 a 2011 více ne 10x. Jde přitom o investice do majetku obce,
ze kterého by měla mít u itek i v následujících letech.
Oproti tomu na základní koly vynakládá M stále stejnou ástku kolem 77 mil K .
Nerozumím tomu, pro jsou v rozpo tu na jedné straně sní eny peníze na opravy domů a
bytů o 38 mil. K , kdy nájemníci platí stále vy í nájemné a na straně druhé je plánován
výnos z prodeje domů a bytů ve vý i pouhých 36,5 mil. To, e jsou domy vybrány k
prodeji vůbec neznamená, e prodány skute ně budou. A u dva roky jsou do nich
investice nulové a ani pří tí rok se to nezmění.

č
č č

č č

Č č č
č č

č

č

š

ž
ž
š

ž
ž šš

š ž
ž ž

š

Č č č Č č
č

Č

č

lenům OSB se svými návrhy ve finan ním výboru podařilo přesvěd it M , aby za ala
ře it dluhy za pronájem nebytových prostor ve vý i 52 mil. K . Chystané změny při
uzavírání nájemních smluv a dal í opatření u správních firem tak mohou napomoci vý i
dluhů podstatně sní it.
Efektivní hospodaření si nelze představit bez zavedení výběrových řízení na údr bu a
opravy bytového a nebytového fondu, zveřejňovaných na stránkách M i u men ích
zakázek a elektronických aukcí nejen pro dodávky elektřiny, ale i plynu.
Navrhovaný rozpo et z důvodů naprosté nerovnováhy nepodpořím.
Děkuji Vám za pozornost.
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Dan Richter4

Výsledky ankety o dal ím
směřování OSB

š

Po pěti letech existence sdru ení a dvou
letech působení na radnici je pro OSB
vhodná chvíle bilancovat, co se povedlo,
co nikoliv, jak dál a jak na to.Formou on-
line ankety s podtitulem ideová
konference jsme před nedávnou výro ní
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lenskou schůzí polo ili na í lenské základně prostřednictvím webu 23 otázek
týkajících se sou asného působení na radnici, přípravy na pří tí volební období, na
vnitřní chod sdru ení i problematiku informovanosti a vnitřní komunikace. Jejím cílem
bylo získat zpětnou vazbu od lenů a nasměrovat dal í kroky sdru ení. Odpovědi nám
poskytlo celkem 154 lenů. Co jsme se dozvěděli?
Odpovědi na otázky v ásti věnované sou asnému působení potvrzují prioritní témata
privatizace (77%), bydlení a nájemné (72%), ale pozadu rozhodně nezůstávají ani
transparentnost a boj proti korupci i zapojení ob anů do komunální politiky. Pro
hodnocení dosavadního působení zástupců OSB na radnici zvítězil názor, e se sna ili v
rámci mo ností opozice (81%). Pokud jde o styl dal í práce do zbývajícího roku a půl,
převá ila podpora kombinace kritiky i konstruktivních návrhů (61%). Méně potě ující
byla nabídka respondentů pro mo nost aktivního zapojení do komisí a výborů (27
respondentů, převá ně ji zapojených). Příle itostnou pomoc nabídla polovina
dotázaných.
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ást věnovaná pří tím volbám ukázala, e
v tipování úspě nosti OSB zvítězila kategorie 11-
13 mandátů z 35 (43%). Tedy o polovinu více ne
máme dnes. Na druhém místě byla kategorie 8-10
mandátů, na třetím více ne 13. Tři tvrtiny
respondentů si uvědomují, e je nutné oslovit
s programem i jiné cílové skupiny ne obecní
nájemníky, vět ina z nich pak potvrdila důle itost
jejich zapojení do vedení OSB a umístění na
kandidátku. Omezení pro případnou koali ní
spolupráci s některou jinou ze stávajících stran
v ZM uvedlo nejvý e 20% dotázaných, vět ina
(71%) si uvědomuje, e hlavním kritériem je
vyjednání průniku programových témat. Většina
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dotázaných (56%) připustila pro ú ast v pří tích volbách formu politického hnutí,
zejména z důvodu, e pod volební petici by nebylo zapotřebí zhruba 3,7 tisíce podpisů, ale
jen tisíc. Méně potě ující byla opět men í nabídka zapojení formou zařazení na
kandidátku (celkem 31 jmen). O něco lep í byla nabídka pomoci v kampani (42%).
K variantě i men ího po tu lenů sdru ení, ale řádně hradících příspěvek a aktivních
(ostatní mohou být příznivci), se přiklonila mírně nadpolovi ní vět ina (57%). Z odpovědí
nevyplynulo, e by stávající vý e příspěvků byla vnímána jako riziko vedoucí k
rozhodnutí nepokra ovat v lenství (6%), spí e mohou být zklamáni ti, kteří doufali, e se
bude lépe vyvíjet prodej domů a bytů (41%). Respondenti patřili mezi tenáře webu a
zasílaných e-mailů, proto hodnotili poskytování informací lenům jako zcela dosta ující
(63%). Nicméně jiné formy komunikace, důle ité pro ty, kdo nejsou u ivateli internetu, se
potýkají s problémy jako strhávání vyvě ených Novinek v domě apod. Podobně je třeba
„ íst“ informaci, e jen u 20% respondentů nefunguje ná domovní kontakt. Vět í
propagace a komunikace, příliv „nové krve“ i zlep ení práce domovních kontaktů jsou
témata, která vnímáme stejně jako respondenti ankety.
Závěrem si dovolím prezentovat několik ísel k zamy lení. Praha 2 má zhruba 50 tis.
obyvatel resp. 35 tisíc oprávněných voli ů. V roce 2010 byla volební ú ast 43,6% a k 8
mandátům v 35 lenném zastupitelstvu jsme při li díky hlasům od necelých 3 tisíc voli ů

č

č č
č

č č
č

č č

č

č
č č

č č

š
ž

š š
š

š ž
š

ž š
š ž

ž ž
š

ž š š
š

š

š

5

(19,6 %). Při stejné ú asti budeme na získání tipovaných 13 hlasů potřebovat 4,7 tis. hlasů.
Při rekordní ú asti odpovídající nedávným prezidentským volbám (61%) dokonce 7,3 tis.
hlasů. Tedy 2x více a v po tu významně převy ujícím mno ství obecních nájemníků. To je
důstojná výzva a úkol pro v echny leny a příznivce. Pamatujte, e OSB jste Vy! Samotný
výbor nesta í.
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Jaroslav olcŠ

Z V SČ
Vá ení přátelé!
na úvod dne ní schůze si dovolím říci
několik vět. Na e sdru ení letos vstupuje ji
do estého roku své existence. Od zalo ení
jsme u li poměrně dlouhou cestu - ze skupiny
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„křiklounů z ulice“, jak nás s oblibou nazývali na i odpůrci, jsme vyrostli v respektovaný
politický subjekt, který je v zastupitelstvu druhý nejsilněj í, a který odpovědně pracuje ve
v ech výborech a komisích.
Nyní se nacházíme v polo ase stávajícího volebního období a je správná doba pro
zhodnocení, co se podařilo, kde jsme neuspěli, jak plníme ná volební program. V oblasti
prodeje bytů mů e, do zna né míry oprávněně, zaznívat ur itá skepse, e proces
neprobíhá podle na ich představ. Bylo by ale velkou chybou této skepsi podléhat a na e
úsilí vzdávat. Je třeba uvědomit si, za jakých podmínek OSB na radnici pracují. Na e
sdru ení je historicky prvním uskupením, které se odvá ilo oponovat mnohaleté
nadvládě jedné strany nejen na radnici Prahy 2, ale stalo se i iniciátorem hnutí nájemníků i
v ostatních městských ástech. To vyvolalo vzteklou reakci politických stran jak před
volbami, tak i po vstupu OSB na radnici. Vytvoření nesourodé koalice mělo za cíl izolovat
OSB jako opozi ní subjekt a tento postup byl uplatňován i v komisích a výborech, aby
vliv OSB byl co mo ná nejmen í.
U ale není mo né nám bránit v přístupu k informacím, s jejich pomocí mů eme,
obrazně ře eno, postupně odemykat tajuplné skříně, kde chřestí hnáty nejrůzněj í
kostlivci, a které se na i politi tí odpůrci po dvaceti letech neru eného vládnutí v Praze 2
za ka dou cenu sna í udr et pod zámkem.
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Všechny
fotografie v tomto
čísle jsou z VČS,
jejich autorem je
Petr Hejna



6

Výro ní schůze měla klidný průběh. Přítomno bylo 105 lenů a 3 hosté. V echny
předlo ené zprávy o innosti OSB v . zprávy o aktivitách na ich zastupitelů a lenů
komisí a výborů, zpráva o hospodaření, plán na rok 2013 a rozpo et byly schváleny
jednomyslně. Přehled vývoje lenské základny, hospodaření i rozpo et přineseme
v pří tím ísle, sou asně Vás seznámíme s nejpodstatněj ími náměty z diskuse.
Výro ní lenská schůze rovně jednomyslně zvolila třinácti lenný výbor ve slo ení Petr
Hejna, Otto Hoffmann, Martin Jírovec, Milo Kmoní ek, Daniel Kůta, Jan Malík, Michal
Machá ek, Michaela Mazancová, Karim Pinto, Jana Pospí ilová, Dan Richter, Jaroslav

olc a Jana Zárybnická.
Ve tvrtek 7.3.2013 v návaznosti na V S zasedal nově zvolený výbor, který ze svého
středu zvolil do funkce předsedy Martina Jírovce, místopředsedy Dana Richtera,
tajemníka Otto Hoffmann a auditorky Janu Pospí ilovou.
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Po volbách funkcionářů výboru si na svém jednání
zvolili zastupitelé pro zbytek volebního období
s v é h o p ř e d s e d u J a r o s l a v a o l c e a
místopředsedkyni Michaelu Mazancovou.

Š
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Není Praha jako Praha
Po uveřejnění mého lánku v Deníku E 15 na téma obecně slabých míst v samosprávě
městských ástí hlavního města, nahrávají mediální zprávy nejen o kriminalitě v řadách
radních, ale předev ím o postojích jejich zastupitelstev, tj. v rozdílnosti investi ních
priorit a přístupu k privatizaci obecních bytů nájemníkům.
Uvedu jako příklad radnice v Praze 7 a 8, také v Praze 13, kde kvasí konflikty opozice s
ob any vů i megalomanským záměrům výstavby radni ních budov a obchodních center
v porovnání s koncepty rozvoje Prahy 2
Je zajímavé, ze v Praze 7 a 8 přicházejí s těmito prioritami investi ních výdajů v době, kdy
zde ji relativně skon ila privatizace obecních bytů, tedy nepochybně z investi ních
zdrojů získaných právě prodejem bytového fondu. Vedle nich si v imněme Prahy 2, která
provedla milionové vylep ení svého mramorového paláce na náměstí Míru při zákazu
pokra ování privatizace. Přehlí ení potřeb revitalizace domů a bytů, při zvy ování
nájemného, vedlo ke vzniku ob anské aktivi
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ty OSB, kterou ob ané přivedli ve volbách a
do zastupitelstva. Praha 2 v ak nadále preferuje milionovými investicemi Havlí kovy
sady, parky, dětská hři tě, které spolkly v echny rezervy. Radní to sami přiznávají právě
nyní, v období krácení dotací ze státního rozpo tu a Magistrátu města Prahy. Tedy nejprve
kultura úřadu, ivotní prostředí, zatím, co řady domů musejí tam, kde chybějí výtahy,
zateplení, kde jsou staré stoupa ky a fasády, je tě kdoví jak dlouho po kat.
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Pomalu za íná příprava na volby pří tí. Kromě bě né innosti nás eká náro né období
přípravy volebního programu, volební kampaně a s tím souvisejících aktivit, které nám,
jak v ichni pevně věříme, umo ní znovu ve volbách uspět. Na im cílem je získat takový
mandát, aby ostatní strany neměly mo nost se proti nám spojit a vůli ob anů opět
přehlí et. Zku enosti, které průbě ně získáváme, nás neustále posilují a získáváme
předpoklady pro případné převzetí vět í zodpovědnosti při správě obce. Opozi ní role je
v tomto ohledu velmi přínosná. Pomalý proces přípravy prodeje nám v této situaci vlastně
ani tolik nevadí, proto e rozhodující období realizace prodeje nejspí nastane a v dal ím
volebním období. Proto je důle ité v na í snaze vytrvat, sna it se o získání co nej ir í
podpory ob anů, udr et jednotu a istý tít.
Rád bych této příle itosti vyu il k tomu, abych poděkoval v em, kteří pro OSB aktivně
pracují a také těm z Vás, kteří OSB podporují, ať ji ú astí na jednání ZM , v diskusích
na internetu, ale také v asnou úhradou lenského příspěvku. Nedávno nás jeden ú astník
diskuse nazval bandou amatérských podivínů. A jak mu bylo odpovězeno, má vlastně
pravdu jsme amatéři, proto e se innosti v OSB věnujeme zdarma ve svém volném ase,
jsme podivíni, proto e máme jako hobby komunální politiku. Ale mů ete nám věřit, e
pocit zadostiu inění, kdy se něco podaří, opravdu stojí za to.
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Martin Jírovec, předseda
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Rozpo táři zastávají názor, e je nutno v rámci vyrovnaného rozpo tování sni ovat výdaje
na opravy a údr bu bytového fondu. To v podmínkách, kdy dvojka spravuje 250
in ovních domů s přibli ně tyřmi tisícovkami bytů. Obávají se, e výrazná ztráta

výnosů z pronájmu by ohrozila provoz radnice vlivem privatizace. tenáři jistě sami
posoudí, jak M 2 plní ústavní poslání samosprávného celku ve spolupráci s ob any, kteří
radní zvolili jako své zástupce. Poznávají, pro zde tak dlouho trvá odstranění následků
zanedbávání údr by, oprav i modernizace před rokem 1989, ale také tempo privatizace.
Nelze opomenout, e v sou asné době radnicím v Praze vládnou pravicové strany. Je
zajímavé, e i názory lenů ve vedení radnic jsou rozdílné i v rámci stranické příslu nosti.
Tak např. starosta Prahy 1 (TOP 09) deklaruje názor, e správa v soukromém vlastnictví je
lep í ne obecní. Zdůrazňuje, e výdaje na opravy jsou vy í, ne se vůbec odhaduje výnos
z privatizace. Koali ní zastupitelé dvojky, v etně místostarosty za TOP 09 se naopak
privatizaci spí e brání, ať u je rychlá nebo pomalá, a pravidla tomu přizpůsobují.
Jak to vypadá v praxi? Od roku 2010 zprivatizovala první městská ást 172 bytů. Dal ích
330 jich bylo do privatizace zařazeno, ale zatím nebyly přepsány na nové majitele.
Připravuje prodej dal ích 25 domů tak, aby sou asné zastupitelstvo předalo příští
garnituře pouze asi 300 bytů. To pro sociální ú ely, byty slu ební a pro ob any, kteří
nemají mo nost si byty odkoupit.
Městská ást Praha 2 na prahu druhé poloviny svého funk ního období je tě neprodala
jediný byt. Přitom nelze ani porovnat s Prahou 1 sledovaný cíl, kdy z předpokládaného
po tu 135 domů není zatím zřejmé, kolik domů i bytových jednotek se prodá. Lidé
zatím neznají cenu. Při komplikovaných limitech koupit celý dům, nebo kolik
jednotlivých bytů se podaří prodat na základě různých omezení ve vztahu k celkové
u ite né plo e nemovitostí. Zatímco na jedni ce ře í různé problémy za pochodu, např.
s půdami, při jednání s představiteli spole enství nájemníků, Praha 2 zatím svá pravidla
jen různě vylep uje.
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Podstatnou překá kou radnice na nám. Míru je neznalost kupní ceny. Zatímco na jedni ce
platila pro první etapu prodeje standardní cena 15 000,- K /m , pro dodate né domy (25),
které byly nadstandardně vylep eny, bude platit cena v rozmezí 25-30 tis. K /m .
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Kolik v ak bytů ve správě M zastupitelstvo na dvojce bude předávat, je ve hvězdách.
A opozi ní OSB navrhovali, aby v tak záva né otázce, jako je transformace bytového
fondu, Magistrát hl.m.Prahy postupy sjednotil, bylo by mo no při po tu 25 městských
ásti v Praze nalézt řadu dal ích různých odchylek. Starostka diskusi uzavřela s tím, e
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Praha 2 je ze zákona svéprávná a jak postupují jiné M nemusí být předmětem jejího
zájmu ani jako poslankyni, kdy soubě ně s funkcí starostky na dvojce zastává. Tedy opět
dopad neuvá ené samosprávy podle zákona o hlavním městě na spokojenost ob anů
Prahy.
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Zdeněk Králí ekč

Demokracie? Ano nebo ne -
Bezru ovy sadyč
Usnesením Rady M Prahy 2 . 685 ze dne 2.
října 2012 byla v Bezru ových sadech
zru ena výjimka z volného pobíhání psů.
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Někteří ob ané mohou s usnesením souhlasit, ale podívejme se na kauzu pěkně od
po átku. Pří tě se to toti mů e týkat i vás.
Vý e uvedeným rozhodnutím RM byla v Bezru ových sadech zru ena výjimka po 11
letech. Místní komunity pejskařů, ob anů, náv těvníků přilehlé restaurace a domnívám
se i áků kol i rodi ů se a na drobné výjimky respektovaly. V loňském roce v ak do lo
ke sporu mezi majitelkou psa a vychovatelkou kolní dru iny Kladská, která v té době
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letního po así s dětmi vyu ívala asfaltový prostor přeru ené silnice mezi ulicí Lu ickou
a Hrade ínskou, jako dětského hři tě. Pejskařka po ádala M o ře ení problému a bylo jí
slu ně sděleno, e park je pro v echny a sou ití v ech je ten správný přístup. S tím by se
mělo i souhlasit. Bohu el vychovatelka vyu ila situace a po ádala rodi e přes KRP , aby
se podepsali pod po adavek na zru ení výběhu pejsků v přilehlém parku. Údajným
problémem je, e pejskaři nerespektuji průchod koláků do kol a to přes „psí“ park.
Dal ím argumentem je, e asfaltový prostor je nutný vyu ívat pro kolní zájmy, jako
dětského hři tě.
Velmi zajímavé na celé věci je, e rodi e, KRP ani dru inářky neře í bezpe nost
nehlídaných přechodů přes hlavní silnice, a zna ených i nikoliv, a to právě do tohoto
parku. Vyu itím přechodu od metra i tramvaje přes semafory, který hlídá v době ranní
pi ky MP tím by se „psímu“ parku děti zcela vyhnuly. Argument zazněl: „děti mohou

chodit přece kudy chtějí“. Uva ovali o této větě také jejich rodi e? Nehrozí těmto dětem i
nebezpe í v podobě aut, tramvají a dále i bezdomovců a narkomanů, kteří se nezřídka
v tomto parku zdr ují, a to více ne od pejsků? Nejhor ím konfliktním bodem z pozice
dopravy je roh ulice Kladské a Lu ické, neboť rodi e dová ející své děti do koly
a kolikrát nerespektují, e jejich kamarádi jdou do koly pě ky přes silnici bez
ozna eného přechodu. Oni přeci spěchají. Pro se tedy bazíruje na psí louce? Je jediným
důvodem, e děti si musí hrát v blízkosti koly na asfaltu, ale nikoliv na asfaltu před kolou
(poměrně velký prostor), ale v prostoru přeru ené ulice, kde chlapcům utíkají mí e do
ulice Hrade ínské. Na štěstí nejelo auto. Jaký je tedy důvod, e vychovatelky nechají děti
hrát si s mí em, který nejen drá dí psy, ale je i nebezpe í od dopravy? Pro nemohou
vyu ít nejen pro mí ové hry i pro jiné aktivity nedaleké, za velké náklady M Prahy 2,
nově zrekonstruované dětské hři tě? Zde mohou nejen kluci kopat do mí e na branky, hrát
basketbal, skákat na trampolíně, prolézat přes proléza ky apod. Nebyly by samy děti
raději zde? Ptal se jich někdo? Jaký mají na to názor jejich rodi e, kdy by děti mohly celé
odpoledne řádit pod dohledem vychovatelek na hři ti k tomu ur eném a na daleko
bezpe něj ím místě? Údajným důvodem je to, e rodi e si potomky vyzvedávají
z dru iny v různých asech a tak musí být v blízkosti koly. Je třeba, aby se i rodi e nad
tímto zamysleli, zda by jim nestálo za to dojít i dojet (vět ina stejně je přepravována
vozidly) o cca 500 m dále k hři it, kde rozhodně na im ro ťákům bude lépe? Ale toto
nikdo neře il a neře í.
Naopak v Novinách Prahy 2 se objeví zavádějící informace, e dítě bylo několikrát psem
napadeno.
Není bez zajímavosti, e se tato informace nikde nepotvrdila. A co pejsci? Jejich majitelé
při li o své místo schůzek, procházek, o komunikaci s ostatními pejskaři a sociální
hledisko. Zajímá to někoho? Co pejskaři, kteří nemohou mít děti a jejich dítětem je právě
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pejsek? Těm v e zaká eme nebo budeme přemý let, jak tento problém vyře it? Je
zajímavé, e cizincům nevadí, e si udělají piknik mezi volně pobíhajícími psy, klidně zde
konzumují nápoje z nedaleké kafárny a dokonce jsem je viděl hrát badminton. Nevadí jim
ani to, e ob as jim ko í ek sebere pes, běhají za ním, v dyť on jim ho přece vrátí., je to
zábava….. My se v ak bavit a domluvit neumíme.
Co s tím má spole ného M ? Ta by měla tento konflikt ře it k v estranné spokojenosti
a nikoliv vydat jednostranné rozhodnutí i se schovávat za nepodlo ené informace a jako
pravdivé je pou ít do svých koali ních Novin Prahy 2 (viz íslo 11). Nedivme se pak, e
po těchto zprávách v trendu bulvárního tisku pak ostatní ob ané jejich rozhodnutí schválí.
Abych v ak byl objektivní, musím přiznat, e na základě petice pejskařů, pod kterou se za
3 neděle podepsalo cca 1500 petentů, svolal odbor životního prostředí jednání, kterého
jsem se mohl zú astnit a na kterém jsme byli od pana Lochmana (TOP 09) stále
napomínáni, aby se jednání „nerozplizlo“ v debatu. Kde bychom jinde měli diskutovat?
V hospodě? Kdo jiný by měl svolávat jednání znesvářených stran a ře it je? Nemají-li toto
u init ony strany, pak tuto instituci vůbec nepotřebujeme. Jak chtějí informovat dále Radu
M Prahy 2 i zastupitele, kdy neznají místní poměry? Od stolu? Místostarosta arch.
Vondrá ek vám pak sdělí: „kdy se neumíte dohodnout, tak co s tím máme dělat my,
nejsou peníze na jakékoliv úpravy a pomoc“. Alibisticky to přece ře ili. Skute ně ex post.
To najednou mohla M uvolnit 2 úřednice, které si sedly se stolkem do onoho parku, aby
informovaly pejskaře, e je volné pobíhání psů zakázáno. Nemohly ony dámy tam sedět
a informovat pejskaře o tom, e bude vyvoláno jednání mezi kolami, pejskaři a ostatními
registrovanými ob anskými sdru eními?
Domníváte se, e není ře ení?Aco třeba toto?
Do 7:30 hod moc dětí do koly nechodí, rovně tak po 18 hodině, v sobotu, v neděli
a o prázdninách rovně ne. e by na to na i úředníci nepři li? Domnívám se, e ano, ale
kdo by to chtěl ře it? Prostě vydáme zákaz a je to jednodu í. Kdo bude pří tě? Co
problém s divokými ko kami, co holubi, kteří svými exkrementy ni í co mohou a dále co
kuřáci, kteří odhazují nedopalky na zem, co nekuřáci, kteří plivou výka ky, kde mohou,
dále důchodci vysedávající na lavi kách, které ru í pobíhající děti? Co bude dál?
A demokracie: jde předev ím o komunikaci a hledání kompromisů v rámci různých
skupin obyvatel. Tuto úlohu musí zvládat právě na i zástupci na radnicích, magistrátu,
v parlamentu, senátu i prezident. Pokud se neumí tohoto úkolu zhostit s nadhledem a pro
dobro vlastních ob anů, nemají na svých sou asných místech co dělat. Přesto doufám, e
v echny strany se pokusí vyvolat jednání a pokusí se dohodnout na kompromisu. Jednat
ale chceme hned, ne za rok!
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Lubo Hronekš

Náv těvní hodiny v kanceláři jsou pravidelně ve tvrtek, ale a
do konce května i v pondělí. Mů ete přijít s va imi problémy, té
s radami, náměty a máte mo nost zaplatit lenské příspěvky. Jen
upozorňuji, e v pondělí 1.4. (Velikonoční pondělí) a 22.4.
(zasedání Zastupitelstva MČ Praha 2).
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